

**Møde den: 18.06.2019 kl. 10-12**  
**3210-03.068 (vært: Birgitte)**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Eva Kvistgaard Arent (ST), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE/Båndordfører), Marie Louise Bro Pold (Aarhus BSS)

**Afbud:** Anne Christine Teglborg (AU UDD) og Esben Højbjerg Larsen (fra kl. 10-11)

**Gæster:** Christian Haaber Rasch (ST) og Charlotte Kaas Hansen (AU UDD) re-præsenterer studiestartsgruppen under pkt. 1.

Dato: 13-06-2019  
Ref: LP

Side 1/5

<b>Punkt 1</b>	<b>Status: Studiestartsgruppen</b>
Beskrivelse	<p>Punkter til dialog:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Gruppens hidtidige arbejde</li> <li>• Hvad fungerer godt i gruppen?</li> <li>• Hvad kan VEST-båndet gøre for at understøtte gruppens arbejde bedst muligt?</li> <li>• Særlige fokuspunkter: <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Fælles AU kommunikation (fx optagsbreve)</li> <li>○ Tutoruddannelse</li> </ul> </li> <li>• Fremtidige opgaver for gruppen</li> </ul> <p>Charlotte Kaas Hansen og Christian Haaber Rasch deltager på vegne af gruppen.</p>
Referat	<p>Der er afholdt fire møder i gruppen, som også mellem møderne arbejder tæt sammen ved at dele ideer, tekster mm. Gruppen fungerer godt, det er godt at folk fra optagelsen er med. Der har desuden været indbudt gæster til berigelse af emner i forbindelse med studiestarten, fx Esther fra studiekort.</p> <p>Der behandles mange praktiske ting, som videndeling af breve, der sendes ud til nye studerende, hvordan der lokalt arbejdes med principper for studiestart og alkohol. Udfordringer med e-boks og GDPR er desuden vendt.</p> <p>Formålet for ”genopstandelsen” af gruppen var primært et praktisk samarbejde omkring WEB-siden, men dette er udviklet og der er potentiale til fortsat samarbejde.</p>

	<p>Det ønskes fra såvel gruppens side som VEST-båndets, at gruppen fortsætter det gode arbejde. Der blev på mødet talt om, en udvidelse af gruppens formål og det blev besluttet at Charlotte Kaas, der er tovholder for gruppen og gruppen kommer med et bud på kommissorium i efteråret.</p> <p>Gruppen evaluerer studiestarten i efteråret.</p>
--	--

<b>Punkt 2</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>ST: Rehabiliteringscenteret Aarhus Kommune kommer forbi i båndet til orientering om deres tilbud. Mette fra SRC skal inviteres til samme møde.</p> <p>AEU: Lisette har været til AEU Uddannelsesledelsesmøde.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- De to kommende temamoduler bliver i overskrifter: "Digitale unge" og "Motivation".</li> <li>- KU Science: mere telefonvejledning, mindre drop-inn vejledning</li> <li>- AEU vejlederseminaret er flyttet til januar.</li> </ul> <p>"Vi siger fra": Kurset i håndtering af chikane har været afviklet to gange i foråret, og det forventes, at der udbydes to kurser i efteråret med delt målgruppe: et for studievejledere og et for ledere med personaleansvar.</p> <p>Arbejdet med håndtering af chikanesager har bevirket, at de studerendes retssikkerhed og vejledernes position er kommet mere i fokus. HR arbejder på at få mere klarhed på området.</p> <p>BSS: SNUK-leder sygemeldt.</p> <p>ST/Ing: Der er opslået en delt stilling som hhv. vejleder og koordinator for studiepraktik, med arbejdssted i både Herning og Aarhus.</p>

<b>Punkt 3</b>	<b>Opfølgning: Uddannelses tjekker – next step</b>
Beskrivelse	v/Lisette

	UFU har sagt god for en udbredelse af uddannelsestjekkeren. Båndet tager en snak om det praktiske setup, og hvordan vi bedst tilrettelægger og realiserer denne proces.
Referat	<p>Arbejdsgruppen fastholdes med Esben som koordinator. De fire fakulteter finder med deres prodekan ud af, hvilke uddannelser og i hvilket tempo de skal udrulles på tjekkeren. Fakultetsrepræsentanterne bærer beslutningen ind i arbejdsgruppen, som holder et møde i oktober, hvor der skabes overblik og sættes gang i arbejdet med at lave nye tjekkerere.</p> <p>Båndet drøftede muligheden for at lave uddannelsestjekker på kandidatuddannelserne. Enighed om at det kunne være en spændende, men også at det ville betyde gentænkning af de generiske spørgsmål og dermed en større indsats for arbejdsgruppen. Vi starter med at køre nye bacheloruddannelser ind i tjekkeren, og tager ønsket med kandidatuddannelserne op ved en senere lejlighed.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Drøftelse: Deltagelse i SPS-arrangement</b>
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>Forespørgsel fra Flemming Berg fra SPS: Har VEST igen i år mulighed for at bidrage til et arrangement for nye studerende med særlige udfordringer? Der skal findes en studievejleder, der kan lave et fælles oplæg af ca. 20 min. varighed om studievejledning og om mulighederne for at søge om dispensationer. Ud over selve oplægget er det vigtigt, at mindst en studievejleder står til rådighed for korte samtaler med studerende i den sidste del af arrangementet.</p> <p>Arrangementet foregår 17. september kl. 16-18.</p>
Referat	Dennis fra BSS holder oplægget. Alle fakulteter sender en vejleder. Flemming Berg har fået besked, og samtidig blevet bedt om at tage fat i Charlotte Kaas og studiestartsgruppen mhp. På markedsføring.

<b>Punkt 5</b>	<b>Drøftelse: Kvalitetsgruppens ansvarsområde</b>
Beskrivelse	v/Marie Louise  Kvalitetsgruppen ønsker større klarhed over ansvarsområde og beslutningsmandat.
Referat	VEST-båndet oplever, at arbejdet i kvalitetsgruppen går rigtig godt. Der har været en enkelt case/opgave, som gik skævt.  VEST-båndet mener ikke, at der skal udarbejdes yderligere retningslinjer, men at tvivl og uenighed altid kan bringes ind i båndet og/eller til kontaktpersonerne.

<b>Punkt 6</b>	<b>Opfølgning: Nedlæggelse af engelske fagsider</b>
Beskrivelse	v/Esben
Referat	Konklusionen er, at VEST-båndet indstiller til at skjule de engelske fagsider.

<b>Punkt 7</b>	<b>Drøftelse: Ny app + digital strategi?</b>
Beskrivelse	v/Jesper  Et nyt firma, VIVE, har meldt sig på banen med en app. Jesper præsenterer tilbuddet.
Referat	VEST-båndet mener ikke, at der er brug for denne app.

<b>Punkt 8</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

### Pipeline:

### Kommende møder:

Dato	Tid	Sted

13.08.2019	10-12	TBA
27.08.2019	10-12	TBA

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

—

—

—